



## Johannes Rass | Biography / CV

Johannes Rass (\*1989 in Vienna) is self-taught, his projects cannot be narrowed down to any one preferred practice of thematic area. Rather, each of his works is based on a self-contained idea. It creates the framework, constitutes the starting point and is, simultaneously, the objective. Stepping out of contexts is a focus of his projects, which move between installation, photography and performance. His artistic practice is a means to an end: space, time and the right moment play an important role. Often, they are snapshots that are elaborately staged as photographs. Johannes Rass studied Tourism Management and German Literature. He lives and works in Vienna, Austria.

Johannes Rass (\*1989 in Wien) ist Autodidakt, seine Projekte lassen sich nicht auf eine bevorzugte Praxis oder einen Themenkreis beschränken. Vielmehr gründet jede Arbeit auf einer in sich geschlossenen Idee. Sie schafft die Rahmenbedingungen, ist Ausgangspunkt, Triebfeder und zugleich auch Zielsetzung. Das Heraustreten aus Kontexten ist Schwerpunkt in seinen Projekten, die sich zwischen Installation, Fotografie und Performance bewegen. Seine künstlerische Praxis ist Mittel zum Zweck: Raum, Zeit und der richtige Zeitpunkt spielen eine wichtige Rolle, es sind mitunter Momentaufnahmen, die in aufwändigen Fotografien inszeniert werden. Johannes Rass studierte Tourismus Management und Literaturwissenschaften. Er lebt und arbeitet in Wien, Österreich.